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Hlavné mesto Slovenskej republiky Bratislavy 
 
 

SPRÁVA 
zo zahraničnej pracovnej cesty (ZPC) 

 
Zahraničná pracovná cesta sa uskutočnila do štátu: Maďarsko, Budapešť 
 
Dátum:  10. január 2013 
 
Účastníci ZPC:  
Milan Ftáčnik, primátor hl. mesta SR Bratislavy  
Jana Švecová, vedúca oddelenia zahraničných vzťahov a protokolu  
 
Obsah rokovania:  
 
 Stretnutie primátorov hlavných miest Vyšehradskej štvorky 

Primátor hlavného mesta SR Bratislavy Milan Ftáčnik sa vo štvrtok (10. január 2013) 
zúčastnil na pracovnom stretnutí primátorov hlavných miest Vyšehradskej štvorky (V4) v 
Budapešti. Zúčastnení primátori Bratislavy, Budapešti (István Tarlós) a Varšavy (Hana 
Gronkiewicz-Waltz) sa zhodli, že V4 ponúka priestor nielen pre spoluprácu národných vlád, 
ale aj hlavných miest. Primátor mesta Prahy Bohuslav Svoboda sa ospravedlnil. 

V úvode stretnutia primátor Budapešti privítal všetkých zúčastnených a vyjadril 
presvedčenie o zintenzívnení multilaterálnej spolupráce dotknutých miest.  

Primátorka Varšavy Hana Gronkiewicz-Waltz podčiarkla význam čerpania finančných 
prostriedkov z kohéznych fondov EÚ, prostredníctvom ktorých realizujú nosné projekty 
v oblasti dopravy (modernizácia verejnej dopravy, výmena autobusového parku) 
a infraštruktúry. Pozícia mesta Varšavy  v rámci európskych samospráv je tento rok posilnená 
vďaka predsedníctvu primátorky poľského hlavného mesta v európskej organizácií  
EUROCITIES.  V oblasti energetiky sa Varšava inšpiruje hlavne krajinami Škandinávie 
(napr. Švédskom). Preto sa aj za silnej mediálnej podpory a podpory národnej vlády realizuje 
celý rad projektov – výstavba recyklačných dvorov, modernizácia vykurovacieho systému 
a osvetlenia budov. 

Primátor Bratislavy Milan Ftáčnik vyzdvihol dôležitosť konceptu V4, keďže 
vyšehradské metropoly spája nielen história, ale aj podobné problémy. Preto sa podľa jeho 
názoru treba sústrediť najmä na také témy ako európsky finančný rámec 2014-2020 a čerpanie 
prostriedkov z európskych fondov. Primátor Ftáčnik osobitne poukázal na problém 
obmedzenia čerpania fondov pre Bratislavu z dôvodu stanovenia limitov HDP, ktoré hlavné 
mesto SR prekračuje (HDP Bratislavy na jedného obyvateľa dosahuje 120% priemeru HDP 
v Európskej únii). Limit HDP je pre vybrané oblasti podmienkou čerpania financií v rámci 
jednotlivých projektov. V tejto súvislosti je podľa bratislavského primátora potrebné si 
uvedomiť dva základné princípy. Jedným je solidárnosť veľkých miest s menším, ale zároveň 
poznamenáva, že hlavnými ekonomickými ťahúňmi sú práve veľké mestá, preto je tiež 
potrebné  podporovať aj ich rozvoj.  

Bratislava má ambíciu využiť financie z EÚ na obnovu vozového parku mestskej 
hromadnej dopravy. V energetickej oblasti Bratislava plánuje vypracovanie tzv. akčného 
plánu, ktorý predstavuje jeden zo záväzkov vyplývajúcich z členstva Bratislavy v Dohovore 
primátorov (mesto sa stalo členom v roku 2011).  

Primátor taktiež otvoril otázku budúcnosti fungovania organizácie Únie hlavných 
miest Európskej únie (UCEU), ktorej Bratislava v tomto roku predsedá. Primátor poukázal na 
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skutočnosť, že počas tohtoročného Valného zhromaždenia UCEU (naplánovaného na jeseň 
2013 v Bratislave) bude potrebné zadefinovať kontúry budúceho fungovania organizácie - či 
bude UCEU aj naďalej fungovať v terajšej podobe, alebo by sa prepojila s EUROCITIES.   

Viceprimátor pre mestský manažment mesta Budapešť István Gyorgy prezentoval 
model tzv. kompetenčných centier, prostredníctvom ktorých sa Budapešti úspešne darí čerpať 
európske financie. V súčasnosti fungujú dve kompetenčné centrá (Budapeštianska doprava 
a.s. a Centrum pre prevádzkovanie mesta a.s.). Predstavené bolo centrum dopravy, ktoré 
zastrešuje infraštruktúru a všetky súčasti dopravy ( motoristi, cyklisti, MHD, pešia doprava). 
Centrum musí riešiť problémy s denným financovaním, dlhy – vypracovanie harmonogramu 
úverov, starý vozový park.  

Primátor Budapešti poznamenal, že Budapešť predsedá Stredoeurópskej iniciatíve, 
preto vyzval zúčastnených o podporu stredoeurópskeho partnerstva.    

Zúčastnení primátori prijali na záver stretnutia spoločné vyhlásenie, ktorého základnou 
ideou je spolupráca hlavných miest pri získavaní finančných prostriedkov z fondov Európskej 
únie počas finančného rámca 2014-2020. Vo svojom spoločnom vyhlásení ďalej uviedli, že 
stretnutia primátorov hlavných miest budú v budúcnosti doplnené o expertné konzultácie 
odborníkov v oblasti dopravy a efektívneho využívania energie. Podľa slov bratislavského 
primátora Milana Ftáčnika, práve témy posilňovania verejnej dopravy a znižovania spotreby 
energie sú investične náročné a podmienené využívaním finančných zdrojov únie. Preto je 
otázka zintenzívnenia odbornej diskusie mimoriadne aktuálna.  

 
Bilaterálne rokovanie primátorov M.  Ftáčnika a I. Tarlósa 
 
V rámci stretnutia V4 sa taktiež uskutočnilo bilaterálne stretnutie primátora Bratislavy 

a Budapešti. 
Podobne ako pri predchádzajúcom stretnutí (14. novembra 2012), aj tentokrát 

primátori vyjadrili obojstranný záujem na zintenzívnení  vzájomnej spolupráce.  
V nadväznosti na dohodu o delegovaní kultúrnej spolupráce na námestníkov oboch 

primátorov, M. Ftáčnik informoval partnera o zaslaní oficiálneho listu od bratislavskej 
námestníčky Petry Nagyovej-Džerengovej námestníkovi pre vzdelanie a kultúru Miklósovi 
Csomósovi. List obsahoval konkrétne návrhy na spoluprácu mestských múzeí a miest na 
podujatí „Pozsonyi piknik“ v Budapešti. Zároveň primátor Bratislavy pozval námestníka 
Csomósa na návštevu Bratislavy, počas ktorej by sa dohodol postup pri realizácií spoločných 
projektov. Predmetná návšteva by sa mala uskutočniť do konca februára 2013. 

Ďalšou zadefinovanou oblasťou spolupráce na rok 2013 bola oblasť dopravy. Primátor 
Bratislavy pozval zástupcov a odborníkov na tému doprava na expertné stretnutie do 
Bratislavy. Stretnutie by sa malo uskutočniť v prvej polovici roku 2013. 

Bratislava ďalej ponúkla spoluprácu vo forme stretnutí riaditeľov mestských 
magistrátov. Tento model spolupráce funguje napr. s Viedňou a javí sa ako efektívny nástroj 
nielen výmeny skúsenosti, ale aj zadefinovania a skonkretizovania ďalších možných 
prienikov spolupráce. Budapešť daný návrh zaujal.  

Primátori sa taktiež dohodli na uskutočnení konzultácií v Bratislave na tému reforma 
verejnej správy za účasti hlavného poradcu primátora Budapešti Pétera Szegváriho. 

 
 
Vyhodnotenie z hľadiska splnenia účelu ZPC a odborného prínosu: 
 
ZPC splnila svoj účel: 
 

• Revitalizácia a upevnenie spolupráce vyšehradských metropol. 
• Potvrdenie obojstranného záujmu Bratislavy a Budapešti o rozvíjanie spolupráce. 
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Konkrétne úlohy, ktoré vyplynuli z výsledkov rokovania účastníka / účastníkov ZPC: 
 

• Kontinuálne pokračovať v spolupráci s Budapešťou v súlade s dohodnutým 
reglamentom (tri oblasti spolupráce na rok 2013 - doprava, kultúra a sociálne 
záležitosti). 
Zodp.: OZVP 

• Príprava návštevy námestníka Budapešti pre vzdelávanie a kultúru G. Csomósa 
v Bratislave. Dohoda o spoločnom postupe pri realizácií projektov vzájomnej 
kultúrnej spolupráce (spolupráca mestských múzeí, účasť Bratislavy na „Pozsonyi 
piknik“ v Budapešti. 
Zodp.: OZVP, útvar námestníčky P. Nagyovej-Džerengovej 

• Príprava návštevy odborníkov z oblasti dopravy, odborné konzultácie v Bratislave. 
Zodp.: OZVP, HDI 

• Preveriť možnosti zorganizovania stretnutia riaditeľov magistrátov Bratislavy 
a Budapešti. 
Zodp.: OZVP 

 
 
 
V Bratislave dňa 22.01.2013    Podpis účastníka / účastníkov ZPC 


